
Referat 
 
Lokalbestyrelsesmøde – mandag den 1. august kl. 9.00 – køkkenet på 1. sal på Fredenshjem 
 
Deltagere: bestyrelse og suppleanter 
 
Afbud: LJ, KE 
 
1. 
Velkomst 
 
OBS! – MH bedes overtage LJ’s pligter med bestilling af lokale, 3 kaffe og 1 te – afhente  førnævnte 
og service i køkkenet  
KP og HW gør som de plejer 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
 
2. 
Opfølgning på referat af 13. juni 
 
Er Bernt oprettet i systemet med de nye opgaver 
Beslutning/kommentarer 
Hverken LJ eller KE tilstede – ingen afklaring 
 
Er der kommentarer/rettelser til de udsendte arbejdsbeskrivelser 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
Direktionen har svaret positivt på vores (KOU)henvendelse vedr. dialogmøder med for kort tid til 
dialog 
Beslutning/kommentarer 
Nå 
 
KOU har godkendt kommissoriet for Glad Motion – Både vi og kommunen underskriver senere i 
august, så alle formaliteter er på plads 
Beslutning/kommentarer 
Nå 
 
Har KP arbejdet videre med musikalsk besøg hos besøgsvært 
Beslutning/kommentarer 
KP mener ikke vi har et behov – ideen droppes 
 



Vedr. kontingenttilbagebetaling og §18 – er der stilstand – Vejens repræsentanter går tilbage til 
deres bestyrelse – og informerer om konsekvenser, hvis de vil have ændringer som hverken 
Rødding, Holsted eller Brørup kan acceptere – så skal ændringen foretages af landsbestyrelsen. 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
KM’s ide med side med færdselstavler til en kommende trafikcafe er blevet bragt videre og  er 
blevet positivt modtaget 
Beslutning/kommentarer 
Deljigt 
 
Har vi haft nogle henvendelser på vores avis annoncer og -omtale. 
Beslutning/kommentarer 
Vi har haft en henvendelse fra en dame i Bække, og 1 forespørgsel fra en tilflytter, KP og IL tager 
kontakt hurtigt 
I samme åndedrag hører hvad tilflytterens mand kunne forestille sig at deltage i 
Lisbeth (hos Lisbeth) kunne måske være interesseret efter sommerferien 
 
 
3. 
Siden sidst 
 
Der er ikke nye tal for medlemmer og frivillige på landsbasis pga. ferie. Men tallet på medlemmer 
24. juni var 928.636 – 2200 mere end 1. juni 
Beslutning/kommentarer 
Ingen 
 
Landsbestyrelsen har holdt møde 24-25 juni 
Der kommer en ny kampagne  - Ældre pleje NU – i efteråret – så det bliver tydeligt for vores 
medlemmer at vi kæmper for en værdig ældrepleje 
Der skal gøres mere ud af den lokale ældrepolitik – ikke mindst set i lyset af den nye velfærdsaftale 
nedskæringer og den nye ældrelov 
Velfærdsaftalen giver kommunerne mulighed for at blive ”frisat” enten indenfor Ældre , Skole og 
dagtilbud 
Derfor er det vigtigt at vi følger nøje om der sker yderligere nedskæringer i vores kommune 
Beslutning/kommentarer 
Tages til efterretning 
 
HW, MH og FL havde 15. juni møde med økonomichef Jens Søndergård og Foreningskonsulent 
Karen Skou – ud over Brørup deltog Kolding og Varde-Blåbjerg-Blåvandshuk lokalafdelinger. 
Et rigtig godt og positivt møde – kriteriet for at blive indkaldt var bl.a. at lokalafdelingen skulle 
have en egenkapital på mere end 200.000 kr. 
Det lever vi faktisk kun op til fordi vi har KOU’s penge registreret – hvis de blev delt ud på 
lokalafdelingerne, ville vi have mindre end 200.000 men Vejen ville have mere. 



Men et af de vigtige måletal for hvad en lokalafdeling skal have i kassen er hvor lang tid den kan 
betale sine faste omkostninger – her ligger vi incl. KOU på 1.8 år – ca. det samme som Rødding og 
Holsted – men Vejen er topscorer med 5,1 år  
Det tal skal vi tilstræbe, er ca 1,0 år  
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
Vi har en del problemer med vores Grillvogn – sidst da vi grillede på Lundtoft og også til vores 
bestyrelsesfest, det tilbagevendende problem er at få varme nok på den ene grill + at 
varmefordelingen ikke er OK 
Jeg mener afgjort ikke vi skal opgive vores grill, men vi skal måske se på om vi i år hvor økonomien 
er OK skal investere i 2 nye grill, som passer til vognen 
Beslutning/kommentarer 
Vi køber 2 nye grill og ombygger ophænget – pris ca. 12.000 kr. 
FM finder datoer for ombygning 
 
Der er ikke nogen vigtig generel information i frivilligportalens nyhedsbreve i perioden, men alle 
skæmmer selvfølgelig om der er nyt indenfor deres område 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
 
Vores frivilligarrangement den 31. august har stor tilslutning  
Oprindeligt arbejdede FL i flg. aftale med Langeland – men der var flere ting der ikke hang sammen 
– derfor det alternative i Silkeborg og omegn 
DQ bedes have tilmeldingslisten klar incl. venteliste og rækkefølge for tilmeldte med påhæng, så vi 
kan beslutte hvad vi gør f.eks om vi tager flere med end de annoncerede 57 
Beslutning/kommentarer 
Så vidt jeg kan vurdere er vi dd. 62 tilmeldte – FL kontakter Brørup Bilcenter og Hans Jørgen 
Er gjort Helen og Hans Jørgen Jørgensen vil godt køre mm – så alt i alt 66 personer – derefter 
venteliste – ved utilfredshed henvis til FL 
 
Alle koordinatorer bedes gennem gå deres lister med frivillige og se om de mangler at tilmelde 
og/eller framelde nogen – det KE der skal have besked 
Beslutning/kommentarer 
Skal gøres inden næste møde 
 
 
 
4.  
Økonomi 
 
HW bedes med udgangspunkt i det udsendte halvårsregnskab og de dispositioner vi allerede har 
iværksat for andet halvår kommentere resultatet 
Beslutning/kommentarer 



Vi forventer et underskud for året på ca. 50.000 kr med de dispositioner vi har gjort til dato. 
 
Med udgangspunkt i ÆS’s etiske retningslinjer (vedhæftet), skal vi have fastlagt hvad vi gør 
fremadrettet med bestyrelse, suppleanter og koordinatorers udgifter til kontorartikler, tlf. og it 
mm. 
Beslutning/kommentarer 
Vi ændrer ikke på satserne for tlf. , IT, mm. 
 
 
5 
Nyt fra bestyrelsen 
 
ALLE bedes lave en halvårsstatus for deres ansvarsområder  
 
Husk nu at være søde ved sekretæren og send jeres indlæg skriftligt i word – helst inden mødet 
 
FL 
Grillvogn 
 
Frank Mathiesen har overtaget rollen som grillmester – FL er nr2. 
Frank er ikke blevet registreret (mad og måltider L) 
Vi er totalt 11 frivillige – der er 2 som er minimalt aktive  
Aktiviteten har været alt for lav 
Grillene har ved diverse arrangementer vist sig ikke at være i orden 
De bør udskiftes 
Der skal laves laminerede vejledninger for brug transport og rengøring, som skal være i vognen 
FL foreslår at grillen altid hentes og bringes af Frank – som samtidig kan se om alt er OK 
 
 
Arrangementer 
 
Der har været aflysninger i starten af året pga. af corona – arrangementerne er flyttet til 2023 
Der har også været aflysninger pga. for lille tilmelding 
Generelt ligger de fleste almindelige arrangementer med mindre antal deltagere – det er svært at 
trække i gang efter corona 
Men det har alligevel været et travlt halvår – ikke mindst pga. 22. mill. kr.’ arrangementerne 
Det har specielt givet meget arbejde til Dorte med tilmeldinger og frameldinger. 
Vi er 35 frivillige – og alle er godt i gang 
Vi har lavet et nyt tiltag, hvor det er de frivillige på et arrangement, der sørger for at hente og 
bringe personer, som ikke er selvtransporterende. 
Vi skal meget gerne have vores frivillige til at bevæge sig rundt mellem vores gæster hilse 
velkommen og generelt tale med dem  - så de føler sig velkomne – men først når alt er gjort klar til 
arrangementet. 
 
 



Datastuen 
 
Der har været travlhed med at hjælpe med implementeringen af Mit ID 
Der er ingen undervisningshold pt. 
Vi skal have en snak med Bernt om hvilke muligheder vi har for en øget aktivitet på 
læringsområdet 
Der er 5 frivillige men de 2 er ret inaktive  - det skal jeg tale med Bernt om 
 
 
Hjælpende Hånd 
 
Der er 5 frivillige 
Jeg har ikke modtaget tilbagemelding vedr. aktivitet – men det er mit indtryk at der ikke er mange 
opgaver – jeg har kun hørt at Erik har været ude og tilpasse en seng i højden, ved at save af 
benene 
 
 
Webmaster – Det Sker 
 
Her er Bernt blevet nr.2 
Ikke yderligere tilbagemelding – LJ holder ferie 
 
 
Flag 
 
Vi er 22 frivillige 
Det til trods viste det sig at det var svært at skaffe frivillige på flagdagene – vi havde en ekstra i år 
pga. Danmarks befrielse 
Vi kører med 2 vogne – og fremadrettet vil FL foreslå at der kun er 3 personer på en vogn – 
chaufføren kan klare stængerne og 2 til flag 
Hvis chaufføren ikke er helt frisk og kun kører – skaffer vedkommende selv en ekstra person til 
vognen 
 
 
Formand 
 
Det er dejligt men tidskrævende at være formand – også i Brørup 
Jeg kunne godt ønske mig at den øvrige bestyrelse kom med emner til behandling på møderne 
 
 
Sekretær 
 
Det kører godt på møderne 
Flertallet er blevet bedre til at komme med en word fil med deres indlæg 
 



 
Ældre – Sundhedspolitisk kontakt 
 
Det er ikke mange sager jeg skal tage med op i KOU 
Beslutning/kommentarer 
Taget til efterretning 
 
MH 
Generationsmøder: 
Kontakte skolen vedr. nye skoleskemaer. 
Aftale læsetidspunkter med klasselærerne i de 5 klasser. 
Kontakte læsetanter og læseonkel om hvornår de kan læse med børnene 
Lave læsekalender for næste halvår. 
Besøge nye læsetanter og få dem registreret med  børneattest og i frivillighedsportalen via KE (jeg 
har pt. 2 nye, jeg skal besøge) 
Orientere min nr. 2 – Tove Kristensen – om arbejdet 
Deltage i møder/kurser  
Orientere frivillige om kurser. 
 
Social- humanitær kontaktperson 
 
Holde jævnlig kontakt med de forskellige koordinatorer indenfor området 
Deltage et par gange årligt i Glad Motion 
Orientere frivillige om tilbudte kurser og møder 
Deltage i tilbudte møder/kurser 
Årlig budgetmøde 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
HW 
Beslutning/kommentarer 
Se referat fra sidste møde 
 
KP 
16 nye medlemmer siden sidst. 
1226 medlemmer pr 30/7 2022. Fremgang på 13 nye medlemmer. 
 
Jeg har ikke gjort noget ved evt. musikalsk besøg. 
 
1 ny besøgsven har meldt sig efter avis rekl. 
Anne Sofie Bernlow, Bække. 
Jeg har en aftale med hende i næste uge.  
 
Kirsten Pedersen er startet hos Gerda Husmann, Gartnervænget. 
Fungerer så fint . 



 
Beslutning/kommentarer 
OK 
Damen på Landbovænget venter på jeres besøg 
 
KE 
Beslutning/kommentarer 
Ferieramt 
 
LJ 
Beslutning/kommentarer 
Ferieramt 
 
KM 
Jeg havde møde den 19/1 2022, med de frivillige på Lundtoft. Det var et rigtig godt møde, hvor jeg 
fik styr på hvilke ønsker, som de hver især havde til, hvad de gerne vil hjælpe med (sang, banko, 
chauffør, julemarked m.m.)   Det kører rigtig godt med at skabe frivillige til de forskellige 
arrangementer. Rigtig godt samarbejde med Birgitte Muurholm. 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
DQ 
Gennemgik tilmeldinger for frivillighedstur og 2. dages tur samt tilbagemelding på cirkusrevy mm. 
Beslutning/kommentarer 
Frivillighedstur totalt plads til 66, se andetsteds 
FL vil gerne bede om opdaterede lister på de 3 arrangementer 
 
FM 
Beslutning/kommentarer 
Ingen 
 
 
6. 
Program 2023 
 
FL laver i flg. aftale et foreløbigt forslag med faste programpunkter + forslag der står til 
debat/ændring/udskiftning/flytning 
Alle bør have indflydelse på programmet og derfor forventes alle at komme med forslag 
Foreløbigt forslag vedhæftes 
Beslutning/kommentarer 
FL udarbejder en lidt mere udførlig (foreløbig ) plan for arrangementer 2023 
Alle bedes komme med deres arrangementer løbende  
Planen fremsendes seperat 
 
 



7. 
Samarbejde 
 
FL foreslår at programpunktet udgår , da der ikke har været indlæg i over 1 år 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
 
8. 
Ældrepolitik 
 
FL foreslår at programpunktet udgår som selvstændigt programpunkt og at forslag og 
observationer der skal viderebringes til KOU, behandles under punkt. 3 siden sidst 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
 
9. 
Evaluering af arrangementer og aktiviteter 
 
22. juni  - Københavnertur 
Cirkusrevy blev aflyst – er flyttet til 28. juni 2023 – Bræddehytten er bestilt til spisning – vi afventer 
svar fra Operaen vedr. rundvisning – sted/aktivitet til frokost mangler 
SMS sendt til alle deltagere - Har DQ modtaget svar fra alle som deltog – vedr. 2023 
Beslutning/kommentarer 
Trods aflysning i Cirkusrevyen – en fantastisk tur – stort set alle har accepteret flytning til 28. 
juni 2023 
 
26. juni – Carl Erik Lundgård 
Beslutning/kommentarer 
God musik – men han er faldet lidt af på den 
31 betalende – 6 frivillige 
 
16. juli - Fest for bestyrelse, suppleanter, koordinatorer og nr. 2 
Beslutning/kommentarer 
Den må vi godt gentage uden ændringer 
 
17. juli – Banko 
Beslutning/kommentarer 
OK – 29 betalende + 6 frivillige 
 
 
 
10. 
Kommende arrangementer 



 
Søndag den 7. august – Lars love Louise 
Tovholder FL 
Hjælper 
IL; IP, OP, BK, JM, EM 
Annonce LJ 
Nyhedsbrev KE 
Plakat KM/FL 
Beslutning/kommentarer 
OK 
Laura Madsen skal hentes 
 
Søndag den 21. august – Kirkeeftermiddag 
Tovholder JB 
Hjælper TB 
Annonce LJ – aftale med JB 
Nyhedsbrev – KE 
Plakat KM/FL 
Beslutning/kommentarer 
Sidste tilmelding jf. program er 15. august 
Dorte er på ferie fra 12 august – FL tager over 
JB og FL tales ved 
 
Onsdag 24. august – Grill 
Tovholder FL 
Hjælper IL + bestyrelse 
Annonce LJ – aftale med JB 
Nyhedsbrev – KE 
Plakat KM/FL 
FL aftaler med per vedr. telt skydning mm. 
Er der aftale med krolf? 
Opstilling/nedtagning af pavilloner  
FM grill 
FL bestiller mad og drikke 
DQ tilmelding – FL tager over efter 12. august 
Beslutning/kommentarer 
HW har aftalt med krolf 
FM har ansvaret for opstilling og nedtagning af pavilloner og grill 
 
Onsdag den 31. august – Frivillighedstur 
Tovholder FL 
Hjælpere IL  
Omfang aftalt under andet punkt 
FL har styr på busselskab 
FL bestiller kaffe – hvem henter  



FL bestiller morgenbrød – hvem henter 
Hvem vil bage lidt kage til eftermiddagskaffen 
Beslutning/kommentarer 
KP henter Kaffe og marmelade 
HW henter smurte rundstykker 
FL sørger for ost og lindring til halsen 
Der er bestilt lille bus og chauffør 
MH og KM taler sammen og bager kager til 66 efter eget valg 
 
Søndag den 4. september - Høstfest 
Tovholder MH 
Hjælper BH, JM, EM, KMP, JB, TB 
Annonce LJ – aftale med JB 
Nyhedsbrev – KE 
Plakat KM/FL 
FL bestiller mad og drikke – laver vi selv sildemadder 
Beslutning/kommentarer 
Der er desværre ingen mulighed for transport denne dag 
FL køber også ind til sildemadder – rugbrød, smør, sild, karrysalat, løg (snaps til KM) 
 
Onsdag den 14. september – 2 dages tur 
Tovholder FL 
Hjælper IL 
Beslutning/kommentarer 
FL følger tæt op hos Brørup Busser 
 
 
10.  
Eventuelt 
 
Næste møde mandag den 5. september kl. 9.00 
 
 
 
 
 
 
 


